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Zápis z 30. schůze SK RVŠ (stálé zasedání 2012-2014) 

4. prosinec 2014, Praha (UK) 

Delegáti a delegátky: 14 

Petr Baierl /ZČU/, Aneta Hašková /OU/, Marek Hodulík /UPOL/, Hugo Kysilka /ČVUT/, Lukáš Miklas /PA/, 

Martin Petrus /UHK/, Kateřina Polínková /VŠB-TUO/, Radim Řihák /SLU/, Barbora Stuhlová /JU/, Ondřej Šín 

/VŠFS/, Daniel Thibaud /UO/, Jakub Valenta /AVU/, Eliška Vojtková /AVU/, Jan Záhora /MENDELU/ 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem: 4 

Hynek Roubík /ČZU/, Michaela Tvrdoňová /MU/, Jan Vodňanský /VŠPJ/, Eliška Vojtková /UMPRUM/ 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: (3) 

Jan Brixi /UO/, Zdeňka Durďáková /OU/, Jana Kudrnová /UHK/ 

Omluveni: 

Petr Mareček /ČVUT/, Ondřej Mikulec /VŠB-TUO/, František Moulis /VŠCHT/, Petra Pavlová /UP/, Ondřej 

Peňák /VUT/, Filip Příhoda /MU/, Michal Rudecký /UTB/, Zdeňka Sehnalová /VŠLG/, Veronika Svobodová 

/VŠKE/, Michael Vávra /UP/ 

Hosté:  

Dominik Gurín (ext.), Ladislav Lázňovský, Michal Zima 

 

Zahájení 

Předseda komory Daniel Thibaud oficiálně zahájil zasedání studentské komory. Poděkoval členům za to, že 

dorazili i s ohledem na dřívější začátek. Dále představil program, který byl rozšířený oproti pozvánce o několik 

bodů. K programu nikdo neměl žádné pozměňující návrhy, proto byl schválen tichým souhlasem jako 

usnesení č. 14-30-01. 

Ještě před oficiálním zahájením schůze informoval plénum o svých aktivitách tajemník a tiskový mluvčí 

Štěpán Esterle. Prezentace, kterou vypracoval, je umístěna na serveru Capsa. 

1. Informace z akademických obcí 

OU – hostila setkání studentských organizací (unií), společná akce senátů OU a VŠB-TUO, dále se na této 

univerzitě chystá druhá volba rektora 

ŠAVŠ – pořádá reprezentační ples 

SLU – hostila zasedání P SKRVŠ, byl také zvolen kandidát na rektora, fakulta podnikatelská volí senát 

VŠB-TUO – oslavy 25 let založení univerzity 
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MENDELU – chystá setkání zástupců brněnských VŠ, které bude řešit způsob komunikace s nově složeným 

magistrátem města, iniciativa brněnských vysokých škol směřuje k podnícení podpory studentských aktivit ze 

strany vedení města 

UNOB – někteří členové akademického senátu zpochybnili finanční toky na univerzitě, AS UO utanovil komisi, 

která má diskutovanou záležitost prověřit 

MU – zvolen nový senát MU, byl otevřen nový univerzitní klub, byla udělena cena za nejlepšího pedagoga 

JU – byla otevřena nová budova v kampusu univerzity 

UK – někteří členové akademické obce nesouhlasili s podobou pietního aktu 17. listopadu na Albertově 

VŠPJ – byl zvolen nový akademický senát, dosavadní delegát Jan Vodňanský nebyl zvolen senátorem 

 

2. Informace o činnosti komisí 

KVTČ – dokončuje činnost ve stálém zasedání, někteří členové byli vysláni hodnotit školy spolu s Akreditační 

komisí ČR 

LK – Marek Hodulík se setkal s náměstkem MŠMT Mlsnou, řešili možnosti garantování studijních programů 

zahraničními profesory a pracovní poměry se zaměstnanci. Dále byly nastíněny vize podzákonných předpisů, 

které budou navazovat na novelu. 

KVS – vydala sborník z KASu, připravila příručku pro nováčky SK RVŠ, komora zhodnotila workshop, apeluje 

na to, aby SK RVŠ kromě senátů spolupracovala i se studentskými organizacemi, dále komise navrhuje 

posílit teambuildingové aktivity 

PRASK ZZ – v rámci ESU vznikla nová lobbystická skupina V4+ Student Alliance, jejímž členem je SK RVŠ 

spolu s Polskou, Slovenskou, Maďarskou, Rumunskou a Ázerbajdžánskou reprezentací. 

3. Informace o činnosti předsednictva 

Na Slezské univerzitě v Opavě proběhlo výjezdní zasedání předsednictva SK RVŠ, které plně hradila 

hostitelská univerzita, za což jí předseda veřejně vyjádřil poděkování. 

Předsednictvo schválilo participaci SK RVŠ na průzkumu Eurostudent VI, byla připravena novelizace 

organizačního řádu, zprávy o činnosti, řešena byla otázka právní poradny legislativní komise SK RVŠ. 

Marek Hodulík poté informoval, že v rámci předsednictva RVŠ byl projednáván návrh na změnu Statutu RVŠ. 

Celé jednání však bylo odloženo do dalšího stálého zasedání. 

4. Závěrečná zpráva o činnosti SK RVŠ 

Předseda komory předložil plénu tuto zprávu. Informoval, že se na ní podíleli kromě něj také předsedové 

komisí a některé informace byly zpětně dohledávány v zápisech. Dále upozornil, že obsahem této zprávy je i 

návrh struktury nového stálého zasedání 2014. 

Studentská komora Rady vysokých škol bere na vědomí. – odsouhlaseno: (15-0-0) 
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5. Zpráva o činnosti SK RVŠ za rok 2013 

Daniel Thibaud představil zprávu o činnosti za rok 2013, kterou vypracoval bývalý místopředseda pro 

organizaci a řízení Martin Petrus a kterou dopracoval současný místopředseda Jan Záhora. Informoval 

plénum, že nevyhotovení této zprávy je restem předešlého předsednictva. Nyní však byla zpráva 

dopracována a podle organizačního řádu předložena předsednictvu SK RVŠ, které ji vzalo na vědomí. Zpráva 

je dostupná na Capse. 

 

6. Zpráva o činnosti SK RVŠ za rok 2014 

Předseda představil také zprávu o činnosti za rok 2014, kterou zpracoval místopředseda pro organizaci a 

řízení Jan Záhora. Podle ustanovení organizačního řádu ji předsednictvo SK RVŠ vzalo na vědomí. Zpráva je 

dostupná na Capse. 

 

7. Zpráva o hospodaření SK RVŠ za rok 2014 

Předseda Thibaud informoval, že největší výdaje SK RVŠ za rok 2014 tvořily výjezdní zasedání, konference, 

plat tajemníka a tiskového mluvčího a zahraniční cesty. Přesto pravděpodobně Studentská komora nevyčerpá 

svůj rozpočet v plné výši. To je také jedním z důvodů, který podněcuje jeho postoj k návrhu na změnu zásad 

hospodaření SK RVŠ ve vztahu k ARVŠ. Blíže k tomuto postoji přislíbil předseda informovat v příslušném 

bodu jednání. Po představení této zprávy předseda informoval plénum, že tuto zprávu podle ustanovení 

organizačního řádu SK RVŠ vzalo předsednictvo SK RVŠ na vědomí. 

 

8. Schválení termínů schůzí SK RVŠ pro rok 2015 

Předseda SK RVŠ představil plán termínů schůzí SK RVŠ pro rok 2015. Termíny vychází ze zvyklostí v roce 

2014. První schůze bude mimořádně ve středu z důvodu možnosti SK RVŠ zvolit své členy do předsednictva 

RVŠ ještě před jeho zasedáním. Dále dal předseda prostor k diskuzi nad tímto bodem. 

Aneta Hašková navrhla 17. listopad spojit s konferencí KAS. Podle názoru Komise pro vysokoškolskou 

samosprávu je spojení konference a výjezdního zasedání příliš náročné, proto by ráda v roce 2015 volila jiný 

model. 

O slovo k této věci se přihlásil Ladislav Lázňovský – host z ČVUT. Plénum proto přistoupilo k hlasování, 

může-li Lázňovský mluvit k bodu. (15-0-0) Ladislav Lázňovský může promluvit v rámci pléna. 

Lázňovský informoval, že ČVUT chce hostit konferenci KAS v roce 2015, dále informoval o svých aktivitách 

v rámci přípravy předávání Ceny Jana Opletala, které má v roce 2015 proběhnout a určitým cílem je inovace 

pojetí této ceny. 
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Marek Hodulík navrhl, že SK RVŠ si může z rozpočtu dovolit uspořádat KAS, workshop pro akademické 

senátory a jednu konferenci navíc, která by mohla být spojena s předáváním CJO. I tato konference by mohla 

být spojena s výjezdním zasedáním. 

Aneta Hašková zopakovala, že nechce KAS spojený s výjezdním zasedáním, jako vhodnější by se jí kromě 

nového pojetí oslav 17. listopadu pozdávalo spojení jarního výjezdního zasedání a workshopu. 

Martin Petrus vyjádřil nesouhlas k prvnímu termínu zasedání ve středu. Podle jeho názoru mají delegáti také 

stanovený rozvrh s ohledem na tradiční čtvrteční termíny zasedání. 

Předseda Thibaud podotkl, že vzhledem ke zjevným výhodám pro SK RVŠ trvá na tom, aby se ustavující 

zasedání SK RVŠ konalo před prvním zasedáním předsednictva RVŠ. Dal tedy k diskusi, zda má ustavující 

zasedání svolat na úterý 6. 1., nebo na již dříve navrženou středu 7. 1. 2015. Po orientačním hlasování se 

více delegátů přiklonilo k termínu 7. 1. 2015. Předseda uzavřel diskusi a dal o termínech schůzí v roce 2015 

v nezměněné podobě hlasovat. 

Termíny schůzí SK RVŠ v roce 2015 byly schváleny jako usnesení č. 14-30-02 (14-0-1) 

 

9. Návrh ARVŠ na změnu Zásad hospodaření SK RVŠ ve vztahu k ARVŠ 

Daniel Thibaud představil návrh Agentury Rady vysokých škol na změnu v dokumentu Zásady hospodaření 

SK RVŠ ve vztahu k ARVŠ, která byla navržena agenturou ke schválení předsednictvem RVŠ. Podotkl, že 

předsednictvo RVŠ již dříve odsouhlasilo zvýšení příspěvku na delegáta z částky 6 000 Kč na 9 500 Kč. 

Návrh obsahuje především zvýšení podílu příspěvku SK RVŠ na chod ARVŠ z 5 % na 20 % z celkového 

rozpočtu SK RVŠ. Za předpokladu, že v příštím stálém zasedání bude mít SK RVŠ stejný počet členů, lze 

odhadnout navýšení odvedených prostředků na chod ARVŠ o cca 485 %. V absolutních číslech díky navýšení 

poplatku za delegáta získá SK RVŠ ve volně disponibilních prostředcích o cca 70 000 Kč ročně více. 

Předseda Thibaud představil plénu svou analýzu návrhu a po předložení všech argumentů a výčtu příležitostí 

a rizik konstatoval, že návrh není šťastný, nicméně je v zásadě z jeho pohledu akceptovatelný. Požádal 

účastníky schůze, aby se k návrhu vyjádřili. 

Marek Hodulík navrhl, aby SK RVŠ požadovala do dokumentu navrhnout další změnu, která by umožnila 

volnou převoditelnost prostředků do dalšího kalendářního roku, přičemž stávající platná úprava umožňuje 

převést částku nejvýše 60 000 Kč, což znemožňuje výraznější šetření na větší akce, které SK RVŠ chce 

v budoucnu připravovat. K tomuto návrhu se vyjádřil Daniel Thibaud s názorem, že tento návrh má silné 

opodstatnění a bylo by pro SK RVŠ velmi výhodné, pokud by jí rozpočtová pravidla umožňovala nevyčerpané 

prostředky za kalendářní rok v libovolné výši převést do roku dalšího. Dále zaznělo několik dotazů 

k upřesnění významu předkládané změny dokumentu, které zodpověděl předseda Thibaud. 

V rámci tohoto bodu bylo Markem Hodulíkem dále navrženo usnesení usnesení č. 14-30-03, o kterém dal 

předseda Thibaud hlasovat. 

Studentská komora rady vysokých škol vyslovuje podmínečný souhlas s návrhem Zásad hospodaření 

Studentské komory rady vysokých škol (SK RVŠ) ve vztahu k Agentuře rady vysokých škol (ARVŠ) s tím, 

že žádá úpravu bodu A odstavce 4. věty první a to následně: 
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- Finanční prostředky na zúčtovaném čísle (zakázce) SK RVŠ, které nebudou vyčerpány 

v průběhu příslušného roku, budou převedeny do roku následujícího v plné výši. 

Dále žádá předsednictvo RVŠ, aby byla nejpozději na konci roku 2015 před schvalováním nového 

rozpočtu provedena analýza finanční efektivity využití příspěvku SK RVŠ na činnost ARVŠ ve vztahu 

k poskytnutým službám. 

SK RVŠ současně žádá předsednictvo RVŠ, aby v případě, že v průběhu funkčního období RVŠ dojde 

k meziroční změně příspěvku na člena, byl v této souvislosti znovu projednán i dokument Zásady 

hospodaření Studentské komory rady vysokých škol ve vztahu k Agentuře rady vysokých škol. 

Hlasování: (13-0-2). Usnesení bylo přijato a předseda Thibaud se zavázal toto usnesení neprodleně předat 

předsedovi RVŠ. 

 

10. Návrh ARVŠ na změnu Zajištění zahraničních cest studentů SK RVŠ 

Předseda Thibaud informoval o návrhu ARVŠ na změnu v dokumentu Zajištění zahraničních cest studentů 

SK RVŠ. Tento návrh obsahuje většinou jen stylistické úpravy. Jedinou podstatnou změnou v tomto 

dokumentu je záměna osoby vysílající studenta na zahraniční pracovní cestu – doposud touto osobou byl 

předseda RVŠ, nově by jí měla být vysoká škola studenta. Rovněž se mění účtování zahraničních cest tak, že 

po schválení návrhu budou zahraniční cesty studentů součástí rozpočtu SK RVŠ. 

 

11. Schválení návrhu Stručná analýza PR aktivit a návrh PR strategie SK RVŠ 

Vedoucí Pracovní skupiny pro PR Hugo Kysilka představil jím vypracovaný dokument Stručná analýza PR 

aktivit a návrh PR strategie SK RVŠ. Tento dokument byl v předstihu zaslán členům SK RVŠ společně 

s pozvánkou. Od zaslané verze se nyní předkládaný dokument v několika bodech lišil – tyto části dokumentu 

Hugo Kysilka přečetl. 

Předseda Thibaud poděkoval Hugovi Kysilkovi za představení dokumentu a podotkl, že se podle jeho názoru 

jedná o skutečně velmi profesionálně zpracovaný a koncepčně promyšlený návrh, který by SK RVŠ měla 

přijmout za svůj a dále ho v budoucnu rozvíjet. Oblast PR je podle předsedy dlouhodobě podceněná, přestože 

se na ní v poslední době podařilo zapracovat, zejména díky práci tajemníka a tiskového mluvčího Štěpána 

Esterleho. 

Po krátké diskusi dal předseda Thibaud hlasovat o schválení dokumentu jako jedné ze strategií SK RVŠ. 

Dokument Stručná analýza PR aktivit a návrh PR strategie SK RVŠ byl přijat. (14-0-2) 

 

12. Novelizace Organizačního řádu SK RVŠ 

Daniel Thibaud představil návrh na změnu organizačního řádu, který dopracovalo a odsouhlasilo 

předsednictvo na svém výjezdním zasedání. Řekl, že požádá komoru o schválení verze schválené 

předsednictvem, v tomto návrhu již v době diskuse před hlasováním nebylo možné dělat změny. 
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Martin Petrus vyjádřil nesouhlas s navrhovaným rozdělením funkcí tajemníka a tiskového mluvčího. Předseda 

odpověděl, že toto rozdělení zná již současný organizační řád a že ani novela neudává, že jedna a tatáž 

osoba nesmí pracovat na pozici tajemníka i tiskového mluvčího zároveň. Tento postup nicméně předseda 

Thibaud očekává vzhledem k tomu, že se jedná o jednu ze stěžejních změn právě přijaté strategie PR. 

Hynek Roubík poznamenal, že v rámci své spolupráce s mladými lidmi pracujícími v oblasti PR je získání 

praxe velmi vítané. Proto se neobává, že by nebyl dostatek zájemců o případný přivýdělek např. ve výši 

3 000,- Kč měsíčně. 

Úřadující tajemník a tiskový mluvčí vyjádřil svou obavu, že rozdělení funkcí může znamenat určitou finanční 

demotivaci pro tajemníka, který má většinu práce jako tajemník a pouze několik málo procent činnosti věnuje 

službě tiskového mluvčího. Předseda v reakci poznamenal, že se rozdělení funkcí nemusí týkat vyplácení 

odměn tajemníka a faktického snížení jeho úvazku. 

Na závěr bylo přistoupeno k hlasování na změnu organizačního řádu ve smyslu návrhu předsednictva: 

Hlasování: (13-0-3) Návrh novelizace organizačního řádu byl přijat. 

 

13. Různé 

a) Sborník KAS 

Předsednictvo na výjezdním zasedání schválilo text sborníku. Ze sborníku byly vyjmuty dva 

příspěvky, které nezazněly v rámci konference. Argumentem pro vyjmutí byla také skutečnost, 

že sborník poprvé v historii vychází jako publikace s ISBN, a proto může být citován v dalších 

oficiálně vydaných publikacích. Vyřazené články by přitom svým obsahem a formou nemusely 

být pro SK RVŠ správným způsobem prezentace navenek. 

Předsednictvo zároveň dalo úkol tajemníkovi SK RVŠ, aby příspěvky zveřejnil na webové 

stránky. 

Host Ladislav Lázňovský označil vyřazení svého článku za cenzuru. Daniel Thibaud toto popřel 

s tím, že pokud by SK RVŠ chtěla články cenzurovat, neuveřejnila by je na svých webových 

stránkách. Dále k tomu uvedl, že objektivní kritiky práce SK RVŠ si váží a považuje ji v mnoha 

ohledech za trefnou. 

 

b) Situace o volbě předsedy SK RVŠ zpětně 

Martin Petrus řekl plénu, že má pocit, že v rámci komory dostal nálepku zpronevěřitele financí 

SK RVŠ. Požádal předsednictvo, aby se k této věci oficiálně vyjádřilo. 

Předseda SK RVŠ v reakci na toto konstatuje, že ke 4. 12. 2014 nebyla nalezena žádná 

pochybení bývalého vedení SK RVŠ ve věcech vedení komory a jejího financování. 

Dále přednesl apel na komoru a delegáty v novém stálém zasedání, aby neparalyzovali komoru 

tím, že budou zbytečně osočovat své kolegy. 
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Poděkování a závěrečné slovo předsedy 

Předseda poděkoval za zkušenosti a prožitky, které ve své funkci mohl zažít. Oznámil, že chce dodržet své 

slovo a nebude chtít kandidovat jako předseda nového stálého zasedání. Poděkoval místopředsedům komory 

a všem delegátům za jejich práci a čas.  

Zapsal:    Štěpán Esterle 

Za správnost:   Daniel Thibaud, předseda 

   Jan Záhora, místopředseda pro organizaci a řízení 

 


